
  

 

 

 

 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 26. marts 2025 kl. 16.30-18.30 
Sejlet, Møllehøjskolen 

 

Afbud: Dan,  

Til stede:  

Pkt. 1 
 

Velkommen 
Godkendelse af referat 
 
REF: godkendt 
 

Pkt. 2 
 

Husrødder 
REF: Til husrådsmøde taler vi om: Vandautomater, rullepølsen, ideer til fælles. 
  

Pkt. 3 Tema: Børnetrivsel på Møllehøjskolen 
Med besøg af Ane og Sanne sætter vi særligt fokus på den måde, vi har valgt at 
bruge vores ressourcer på når vi arbejder med indsatser omkring børn. Det er 
tanken, at der herunder skal være tid til dialog og drøftelse af de forskellige 
tematikker, som kan være relevante, f.eks. omkring børns sprog. 
 
REF: Ane: Vi har aldrig været så optaget af trivsel som vi er nu. Samtidig er der 
mange, som tilsyneladende mistrives. Hvordan er vi både opmærksomme på, 
at de trives og at de får lov til at møde og lære at mestre modgang? Hvordan 
får vi kigget på trivsel som et fællesskabsbegreb mere end et individbegreb? 
Hvordan får vi flyttet fokus til hvordan vi skaber et godt klasse- og læringsmiljø 
for alle fremfor individuelle indsatser? Vi vil gerne insistere på, at det er vigtigt 
for et barn at lære at være i noget, de ikke nødvendigvis selv har valgt eller har 
lyst til. Og at de har ret til at lære at være i modgang og opleve, at man kan 
overkomme svære ting. 
 
Sanne: Jeg er skolens TAK-koordinator, og koordinerer Vingen, som er skolens 
ressourcecenter. Præsentation af medarbejderne i Vingen. 
Vi har en tværfaglig model i Viborg kommune, og Møllehøjskolen har suppleret 
den med et ekstra niveau, som vi kalder niveau 0. Det betyder bare, at vi helst 
vil arbejde helt tæt på barn, forældre og team. Fordi det er her vi kan skabe 
den største forandring for barnet. Først hvis vi ikke lykkes med det, inddrager 
vi eksterne samarbejdspartnere, psykolog, talepædagog, socialrådgiver osv. 

 



Vingen kan hjælpe med at lave indsatser omkring børn og vi tilpasser og 
prioriterer løbende hvor der er mest behov. 
 
Drøftelse af børns sprog. Børn i dag er måske mere eksponeret for groft/grimt 
sprog. Både i musik, film, sociale medier osv. Spørgsmålet er, hvad vi gør ved 
det når vi møder det. Det er ikke generelt det, vi synes er den mest 
dominerende problematik når vi arbejder med børn og trivsel. Ofte kræver det 
samtaler på årgangen om hvordan man taler til hinanden. Dan kommer med et 
eksempel fra 4. årgang. Anders og John kommer med eksempler på indsatser, 
som de har været tæt på som forældre.  
 
Ønske om at plakaten med niveauerne kommer i trivselspolitikken og på 
hjemmesiden.  
 
 

Pkt. 4 Kapacitetsudfordringer på Møllehøjskolen 
Der har været kontakt til forvaltningen i forhold til at få gennemgået 
bygningsmassen. Kirsten orienterer. 
 
REF: Kirsten, Dan og Jannik skal mødes med en arkitekt, og der skal kigges på 
bygningsmassen og indretningen.  
 

Pkt. 5 Dialogmøde med BU 
B&U inviterer til Dialogmøde d. 30.4.2025 - hvem kan deltage? 
 
REF: Pernille deltager og giv endelig lyd, hvis man har mulighed for at deltage. 

Pkt. 6 Krydsning Bruunshåbvej/banestien 
Der skulle være møde – er der nyt? 
 
REF: Der har været møde ved krydsningen. Anders fortæller at der var god vilje 
til at finde løsninger. Der er lavet et skriv, som sendes ind til forvaltningen.  
       

Pkt. 7 Høring hos skolebestyrelserne vedr. behovsanalyse for skolevejene til 
kommunens folkeskoler. (Se bilag) 
Vi er blevet bedt om at udtale os: 
Viborg Kommune har fået udarbejdet en behovsanalyse for skolevejene til 
kommunens folkeskoler. 
Analysen har fokus på skoleveje mellem skole og boligkvarterer indenfor 
bygrænsen i den by, hvor skolen er placeret. For skoler i Viborg by er det 
indenfor skoledistriktsgrænsen. 
Der er opstillet op til 8 projekter for hver skole på baggrund af besigtigelser, 
trafiktællinger samt uheldsdata. Projekterne 1-3 er opstillet i prioriteret 
rækkefølge, mens de resterende ikke er prioriteret. 
 
Teknisk Udvalg blev på mødet den 29. januar 2025 præsenteret for 
behovsanalysen, hvor udvalget besluttede at analysen skal sendes i høring hos 
skolebestyrelserne. 

https://dagsordener.viborg.dk/vis?id=6bbbcb8d-0275-45ec-9d9e-15e847921bfe&punktid=62a62df5-0c2b-4cb5-a1b2-aa54f8e84e87


Nogle af projekterne er allerede helt eller delvist besluttet til udførelse, hvilket 
fremgår ved de enkelte projekter. De øvrige projekter indgår i de årlige 
prioriteringer af puljemidler. 
 
Kommunen vil gerne bede jer gennemgå listen for jeres skole på et 
skolebestyrelsesmøde og komme med eventuelle bemærkninger, som 
efterfølgende sendes til Sara, Trafik og Veje på mail smkje@viborg.dk senest 1. 
maj 2025.  
Har I ikke mulighed for at drøfte analysen på et skolebestyrelsesmøde inden 1. 
maj, bedes I give besked herom, samt hvornår I forventer at drøfte analysen. 
 
Trafiksikkerhed er vigtig, hvorfor det er afgørende, at hver enkelt skole har 
fokus på adfærd blandt forældre, elever og ansatte, da kommunen kun kan 
lave rammerne. På den måde kan vi hjælpe hinanden med at gøre skolevejene 
mere sikre. 
 
REF: Høringssvar. Vi bakker op om de påtænkte løsninger, og vil gerne henvise til 
skrivelse vedr. stikrydsningen over bruunshåbvej, da vi finder denne problematik 
mere relevant. 
Vi drøfter punktet igen inden der laves høringssvar.  

 

Pkt. 8 Årshjulet – ønsker til kommende temaer 
Vi laver årshjulet færdigt med temaer indtil sommerferien. Hvem er ansvarlige 
for hvilke temaer? 
 
REF: 

Pkt. 9 Tilbageløb fra forældrearrangement i indskolingen 
Pernille har et punkt på baggrund af et forældrearrangement i indskolingen 
omkring sikkerhed og forventninger. 
 
REF:  

Pkt. 10 
 

Korte beskeder 
 
Skoleleder:   
Formand:  
Undervisning:  
Fritid:  
Øvrige:  
REF: 
 

Pkt. 11 
 

Evt. 
 
REF:  
Der skal ansættes 2 nye pædagoger – der må rigtig gerne være repræsentant 
med fra skolebestyrelsen. 
John vil gerne deltage i den første. 
 
Der bliver ansat en skolebaseret lærerstuderende 
 

mailto:smkje@viborg.dk


Der rodes med fagfordeling i øjeblikket 
Der arbejdes også med efteruddannelse 
 
Pædagogerne halter sig igennem cirkus med de dygtige vikarer der er. 
Det er vigtigt at info om SFO lejr skrives ud til forældrene 
 
Arbejdsdag: der skal kroge i ved pælene til hængekøjerne 
 

 Overblik Årshjul  
 
22. august:  
Høring omkring skolebusser 
 
16. september:  
Tema: Mobiltelefoner, smarture og andre skærme 
Skema i forhold til ressourcebank, der kan bruges på alle årgange. 
 
Oktober:  
 
4. november: 
fælles med Overlund på Lysningen  
Tema til egen del: Medarbejdertrivsel (Tovholder Helle og Kirsten) 
 
2. december: 
Tema: Ny folkeskoleaftale, herunder blandt andet - karakterer på 6. årgang 
(tovholder Kirsten) 
 
14. januar:  
Tema: Skolestart 
Budget 
 
27. februar:  
- Tema: sprog og tonen – Hvordan taler børnene til hinanden 
- Budget udsat fra januar mødet. 
 
26. marts:  
 
29. april:  
 
26. maj: 
 
19. juni: 
 

 Mødekalender 2024-25  
Torsdag den 22/8  
Tirsdag den 17/9  
Mandag den 4/11 fælles med Overlund på Lysningen  
Mandag den 2/12  
Tirsdag den 14/1  



Torsdag den 27/2  
Onsdag den 26/3  
Tirsdag den 29/4  
Mandag den 26/5  
Torsdag den 19/6  
 
Alle møder er kl. 16.30 til 18.30 

Punkter til 
kommende 
møder 

Indretning af parkeringsplads 
 
Høringssvaret  
 
Punkt 7 udsættes 
 
Lokalekapacitet  
 
Årshjul med nye temaer 
 
Punkt 9 udsættes 

 

 


